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2. Ανακοινώνεται ότι o Υπουργός Δικαιοσύνης διαβίβασε

στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και
τον ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη Υπουργών», όπως ισχύει,
από την 14-9-2020: Ποινική δικογραφία που αφορά τους δια-
τελέσαντες κατά την περίοδο 23-9-2015 έως 9-7-2019: α)
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α) Προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα:
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β) Προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων:
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ii. µε θέµα: «Αναστολή λειτουργίας Γαλακτοκοµικής Σχο-
λής Ελασσόνας», σελ. 18536

iii. µε θέµα: « Άδικος αποκλεισµός πτυχίου από την προκή-
ρυξη 1ΓΕ/2019 του ΑΣΕΠ», σελ. 18538
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Αθήνα, σήµερα στις 18 Σεπτεµβρίου 2020, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 09.23’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Z’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΑΒΔΕΛΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 17-09-2020
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΣΣΤ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
17 Σεπτεµβρίου 2020, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου «Αναµόρφωση θεσµικού πλαισίου των αρχαιρε-
σιών των αθλητικών φορέων, διακρινόµενοι συνοδοί αθλητών
ΑµεΑ, σύσταση Εθνικής Πλατφόρµας Αθλητικής Ακεραιότητας,
Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή (Ε.Ο.Ε.), Ελληνική Παραολυµ-
πιακή Επιτροπή (Ε.Π.Ε.) και άλλες διατάξεις».)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν προχωρήσουµε στη συζή-
τηση του προγραµµατισµένου για σήµερα δελτίου επικαίρων
ερωτήσεων έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 21 Σεπτεµβρίου 2020.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 1020/7-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ρεθύµνου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ανδρέα
Ξανθού προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Ανεπάρκεια µορια-
κών τεστ για COVID-19, οικονοµική επιβάρυνση των πολιτών και
σκανδαλώδης εύνοια ιδιωτικού διαγνωστικού κέντρου).

2. Η µε αριθµό 1025/11-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα:
«Δηµιουργία Ψηφιακού Μουσείου στον Δήµο Μινώα Πεδιάδας».

3. Η µε αριθµό 1031/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Μα-
νώλη Συντυχάκης προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Τη
σοβαρή υποστελέχωση του Γενικού Νοσοκοµείου Αγίου Νικο-
λάου Κρήτης».

4. Η µε αριθµό 1027/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα-Ηλία
Αρσένη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Επείγουσα αλλαγή αδειοδοτικής διαδικασίας για εγκατα-
στάσεις αποθήκευσης ανακυκλώσιµων υλικών».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής )

1. Η µε αριθµό 1023/10-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς

κ. Παναγιώτη Σκουρλέτη προς τον Υφυπουργό στον Πρωθυ-
πουργό κ. Στυλιανό Πέτσα, µε θέµα: «Την προστασία της ανθρώ-
πινης ζωής και αξιοπρέπειας».

2. Η µε αριθµό 1026/11-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων,
µε θέµα: «Στήριξη µικροσυνταξιούχων µε επαναφορά του επιδό-
µατος κοινωνικής αλληλεγγύης συνταξιούχων (ΕΚΑΣ), της κατώ-
τερης σύνταξης και καταβολή 13ης Σύνταξης από ΕΦΚΑ».

3. Η µε αριθµό 1033/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κουµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Μανώλη Συντυχάκη προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, µε θέµα: «Τα προβλήµατα των ερασιτεχνικών ποδοσφαι-
ρικών οµάδων Ηρακλείου».

4. Η µε αριθµό 1028/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Ανε-
παρκές το νέο εθνικό σχέδιο διαχείρισης αποβλήτων (ΕΣΔΑ) να
αντιµετωπίσει τις επάλληλες πυρκαγιές σε κέντρα διαλογής ανα-
κυκλώσιµων υλικών (ΚΔΑΥ) και αποθηκών ανακυκλώσιµων υλι-
κών».  

5. Η µε αριθµό 1024/11-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Κυκλάδων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Νικόλαου Συρµαλένιου προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Λει-
τουργία Κέντρου Υγείας Μήλου».

6. Η µε αριθµό 1036/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη
προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Στα-
µατήστε το έγκληµα στο σταθµό µετρό «Βενιζέλου» στην Θεσ-
σαλονίκη».

7. Η µε αριθµό 1039/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Ιωάννη Μουζάλα προς τον Υπουργό Μετανά-
στευσης και Ασύλου, µε θέµα: «Καταγγελίες για αρκετές οµάδες
προσφύγων και µεταναστών που αδιακρίτως και µε συνοπτικές
διαδικασίες επιστρέφονται µετά την άφιξή τους στην ελληνική
επικράτεια».

8. Η µε αριθµό 988/28-8-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κέρκυρας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξαν-
δρου–Χρήστου Αυλωνίτη προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, µε θέµα: «Πυρκαγιές στην Κέρκυρα που γεννούν ερωτή-
µατα».

9. Η µε αριθµό 1000/31-8-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα:
«Άδικη αφαίρεση δικαιωµάτων µικροϊδιοκτησίας και ανάγκη πα-
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ράτασης για την τακτοποίηση των αυθαίρετων κατασκευών».
10. Η µε αριθµό 985/27-8-2020 επίκαιρη ερώτηση της Η’ Αντι-

προέδρου της Βουλής και Βουλευτού Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών
του ΜέΡΑ25 κ. Σοφίας Σακοράφα προς τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Διακοπή της τηλεθέρµανσης
στη Μεγαλόπολη».

11. Η µε αριθµό 1002/1-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιώς του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Ιωάννη Ραγκούση προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη,
µε θέµα: «Στις τρεις κρίσιµες δοκιµασίες εφέτος, η πολιτική προ-
στασία αποδείχτηκε ανήµπορη και υπόλογη. Μοναδικό κυβερνη-
τικό σχέδιο, η παραποίηση της πραγµατικότητας και η απόκρυψη
της αλήθειας».

12. Η µε αριθµό 1011/7-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Βοιωτίας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Γεώργιου Μουλκιώτη
προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Στον αέρα η λειτουργία του
παθολογικού τµήµατος του Γενικού Νοσοκοµείου Θήβας».

13. Η µε αριθµό 986/28-8-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη
προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Σοβαρές διακρίσεις εις
βάρος των οροθετικών ατόµων, οι οποίοι στερούνται τις απαραί-
τητες εξετάσεις».

14. Η µε αριθµό 1007/4-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Σωκράτη Φάµελλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, µε θέµα: «Για ποιο λόγο φιµώθηκε και παρακάµφθηκε
η Βουλή στην έγκριση του αντιπεριβαλλοντικού εθνικού σχεδίου
διαχείρισης αποβλήτων της Νέας Δηµοκρατίας».

15. Η µε αριθµό 987/28-8-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Η
δυσοσµία από το ΧΥΤΑ Φυλής πλήττει καθηµερινά την ποιότητα
ζωής και την υγεία στη δυτική Αθήνα».

16. Η µε αριθµό 1012/7-9-2020 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Πιερίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κυρίας
Ελισσάβετ (Μπέττυ) Σκούφα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος
και Ενέργειας, µε θέµα: «Έντονο πρόβληµα, πιθανότατα βλαβε-
ρούς, δυσοσµίας σε περιοχές της ΔΕ Κατερίνης».

17. Η µε αριθµό 993/31-8-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Ιδιω-
τικοποίηση της «ΛΑΡΚΟ»: Ζηµιωµένοι οι εργαζόµενοι και το πε-
ριβάλλον».

18. Η µε αριθµό 1004/1-9-2020 επίκαιρη ερώτηση της Η’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτού Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών
του ΜέΡΑ25 κ. Σοφίας Σακοράφα προς τον Υπουργό Ναυτιλίας
και Νησιώτικης Πολιτικής, µε θέµα: «Απαγορευµένη αλίευση από
τουρκικές µηχανότρατες σε ελληνικά ύδατα».

19. Η µε αριθµό 1016/7-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα:
«Εθνικό Σχέδιο Διαχείρισης Αποβλήτων: αισχροκέρδεια για τους
εθνικούς εργολάβους και τεράστια κόστη για το περιβάλλον και
τα νοικοκυριά».

20. Η µε αριθµό 1017/7-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Κλι-
µάκωση της άναρχης χωροθέτησης των αιολικών πάρκων».

21. Η µε αριθµό 1035/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα: «Απολύσεις βρεφονηπιοκόµων Δήµου Περιστερίου, που
πρόσφατα προσλήφθηκαν µέσα από πρόγραµµα για ανέργους,
για να αντικατασταθούν από άλλους ακόµα οικονοµικότερους
ανέργους». 

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 6606/19-5-2020 ερώτηση του Βουλευτή Α’ Ανα-
τολικής Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Παναγιώτη (Πάνου) Σκουρολιάκου προς τον Υπουργό Υγείας, µε
θέµα: «Άµεση ανάγκη δηµιουργίας πρωτοβάθµιας δοµής υγείας

στον Δήµο Παλλήνης».
2. Η µε αριθµό 7636/23-6-2020 ερώτηση του Βουλευτή Β3’ Νό-

τιου Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Ιωάννη Μπαλάφα προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Ανα-
βάθµιση του Κέντρου Υγείας Ηλιούπολης».

3. Η µε αριθµό 7893/2-7-2020 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε θέµα:
«Απαράδεκτες δυσλειτουργίες στην απονοµή των συνταξιοδοτι-
κών παροχών των πρώην υπαλλήλων του ΟΓΑ ».

4. Η µε αριθµό 7066/329/3-6-2020 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του
ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα:
«Το Ειδικό Κέντρο Αντιµετώπισης Συγγενών Καρδιοπαθειών σε
Παιδιά του Νοσοκοµείου Παίδων «Αγία Σοφία» και τα περιστατικά
που έχουν διακοµισθεί από το νοσοκοµείο στο αντίστοιχο τµήµα
του «Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου»».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα για τα εξής: 

Θα συζητηθούν σήµερα η µε αριθµό 1014/7-9-2020 επίκαιρη
ερώτηση και η µε αριθµό 8410/21-7-2020 και η 8566/28-7-2020
ερωτήσεις. Θα απαντηθούν από την Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων κ. Νίκη Κεραµέως. 

Η µε αριθµό 1030/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση θα απαντηθεί
από τον Υφυπουργό Υποδοµών και Μεταφορών κ. Ιωάννη Κεφα-
λογιάννη.

Επίσης, η µε αριθµό 1035/14-9-2020 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρ-
σένη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων,
µε θέµα «Απολύσεις βρεφονηπιοκόµων Δήµου Περιστερίου, που
πρόσφατα προσλήφθηκαν µέσα από πρόγραµµα για ανέργους,
για να αντικατασταθούν από άλλους ακόµα οικονοµικότερους
ανέργους», δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης. 

Ξεκινούµε τώρα µε τη συζήτηση της πρώτης µε αριθµό 1030/
14-9-2020 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Αντιµε-
τώπιση προβληµάτων για τους κόµβους του Βόρειου Οδικού
Άξονα Κρήτης (ΒΟΑΚ) σε Αγία Πελαγία, Αχλάδα και Λυγαριά».

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι ένα θέµα γνωστό στον Υπουργό, γιατί το έχω θέσει και

µε γραπτή ερώτηση αλλά είναι και γνωστό στον ίδιο, λόγω και
της κρητικής του καταγωγής και της περιφέρειας την οποία εκ-
προσωπεί. 

Η ευρύτερη περιοχή της Αγίας Πελαγίας, συµπεριλαµβανοµέ-
νης και της Λυγαριάς, αλλά και άλλων µικρότερων περιοχών,
είναι µια έντονα αναπτυγµένη τουριστικά περιοχή. Ο κυκλοφο-
ριακός φόρτος είναι πάρα πολύ µεγάλος και δεν µπορούσε εδώ
και χρόνια να εξυπηρετηθεί από τις τρεις συνδέσεις, να µην τις
χαρακτηρίσω κόµβους, που υπήρχαν και συνεχίζουν να υπάρ-
χουν στην περιοχή. Είναι η σύνδεση στη Λυγαριά, η σύνδεση
στην Αγία Πελαγία και η σύνδεση στην Αχλάδα. 

Με παρέµβασή µας τότε, το 2014, στον Υπουργό κ. Χρυσο-
χοΐδη, ελήφθη µια απόφαση για τη χρηµατοδότηση του έργου
αναβάθµισης αυτών των συνδέσεων. 

Πέρασε από χίλια κύµατα και κατέληξε µετά από πολλά χρόνια
και πολλές κινητοποιήσεις. Δεν έχω δει τόσες κινητοποιήσεις για
δύο-τρεις κόµβους, που δεν είναι το µεγάλο έργο, αλλά είναι το
αναγκαίο έργο για την εξυπηρέτηση της περιοχής. Πρόσφατα
ουσιαστικά προχώρησε η δηµοπράτηση και κατασκευάζεται το
έργο. 

Σύµφωνα, λοιπόν, και µε τον δήµο, αλλά και µε την πραγµατι-
κότητα -γιατί έκανα και επιτόπου επίσκεψη- όσον αφορά τον
κόµβο στη δυτική περιοχή της Αγίας Πελαγίας, που λέγεται κόµ-
βος Αχλάδας, έπρεπε να προβλέπεται κόµβος, ζητούσαµε κόµβο
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και µελετήθηκε ηµικόµβος. Δηλαδή, ό,τι ακριβώς υπήρχε. Δεν θα
υπάρξει όταν τελειώσει αυτό το έργο µία σύνδεση από το ρεύµα
που έρχεται από Ρέθυµνο προς Αγία Πελαγία και ούτε, βέβαια,
προβλέπεται από Ηράκλειο προς Αγία Πελαγία. 

Έχουµε το πρόβληµα µε τον κόµβο Αγίας Πελαγίας αυτόν κα-
θαυτό, τον κεντρικό, διότι ενώ σχεδιαστικά στην οριζοντιογεω-
γραφία υπάρχουν οι λωρίδες επιβράδυνσης και επιτάχυνσης,
υπάρχει τεχνικό πρόβληµα, διότι δεν υπάρχει η υποδοµή. 

Δεν προβλέφθηκε -να το πω απλά-απλά- ένα τοιχίο αντιστήρι-
ξης ή µια συστοιχία πασσάλων, που να δώσει τη δυνατότητα να
δηµιουργηθεί υπόβαση, βάση και να κατασκευαστούν οι λωρίδες
επιβράδυνσης και επιτάχυνσης. Εννοώ από το Ηράκλειο προς
Αγία Πελαγία και από Αγία Πελαγία προς Ρέθυµνο. Αυτό αποτε-
λεί πάρα πολύ σηµαντική έλλειψη και απορώ πώς ξέφυγε αυτό
το πράγµα. 

Επίσης, υπάρχει και ο κόµβος στη Λυγαριά, ο οποίος χρειάζε-
ται µια αναβάθµιση ως προς την ασφάλεια. Δηλαδή, ακόµα κι αν
µείνει ηµικόµβος στη Λυγαριά, θα πρέπει να γίνει τοιχίο, προκει-
µένου να µην υπάρξουν άλλα ατυχήµατα, λόγω του ότι είναι
πάνω σε στροφή. 

Κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε να δούµε, πρώτον, εάν άµεσα διορ-
θωθεί ό,τι διορθώνεται σε σχέση µε αυτές τις µελέτες και να γί-
νουν οι επιπλέον εργασίες που απαιτούνται και δεύτερον, αν,
µέχρι να παραδοθεί το έργο, λυθεί και ένα κυκλοφοριακό πρό-
βληµα της προσωρινής σύνδεσης πια, της εργοταξιακής, που
υπάρχει και δεν µπορούν να κυκλοφορήσουν λεωφορεία και οχή-
µατα λόγω του ότι είναι ελλιπής η υποδοµή σε δρόµους της εσω-
τερικής περιοχής αυτής, της Αγίας Πελαγίας, και δεν επικοινω-
νούν άνετα µεταξύ τους. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-

µε. 
Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφορών κ.

Ιωάννης Κεφαλογιάννης. 
Κύριε Κεφαλογιάννη, καληµέρα. Έχετε τον λόγο για τρία λεπ-

τά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και

Μεταφορών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι είναι εύλογο, αλλά και δεδοµένο

το ενδιαφέρον όλων µας όσον αφορά την οδική ασφάλεια του
υφιστάµενου ΒΟΑΚ και νοµίζω ότι όλες οι προσπάθειες από
εµάς, που ο καθένας καταβάλλει από τη θέση του, βρίσκονται
στην ουσία στο σηµείο του να αναδειχθούν αυτά τα προβλήµατα.
Και πολύ καλά γίνεται αυτή η συζήτηση, γιατί νοµίζω ότι πραγ-
µατικά µπορεί να βγει και ένα αποτέλεσµα. 

Θα σας πω, επίσης, ότι από την πρώτη στιγµή που αναλάβαµε
τις τύχες του Υπουργείου ο κ. Καραµανλής και εγώ θέσαµε ως
βασική προτεραιότητα, κατ’ αρχάς, την υλοποίηση του ΒΟΑΚ.
Πρόκειται για ένα έργο το οποίο είναι εµβληµατικό, ένα έργο το
οποίο θα έπρεπε να έχει γίνει εδώ και πάρα πολλά χρόνια και στο
οποίο, δυστυχώς, τα τελευταία τεσσεράµισι χρόνια δεν είχε προ-
χωρήσει τίποτα. 

Διότι, επαναλαµβάνω, όταν πριν από έναν χρόνο αναλάβαµε
τις τύχες του Υπουργείου, στην ουσία βρήκαµε µία σκέψη όσον
αφορά το κοµµάτι του συγκεκριµένου, µία έκθεση ιδεών. Σας
είχα απαντήσει και σε µια προηγούµενη ερώτηση, όπως θυµάστε
-νοµίζω, την προηγούµενη εβδοµάδα- ότι µέχρι τον Νοέµβριο θα
έχουν ολοκληρωθεί όλες οι µελέτες που απαιτούνται, προκειµέ-
νου να πάµε στα περιβαλλοντικά, έτσι ώστε του χρόνου, δηλαδή
από Σεπτέµβριο µέχρι Δεκέµβριο, να µπορούµε να πάµε για δη-
µοπράτηση του έργου.

Αυτό, βέβαια, δεν σηµαίνει ότι µέχρι να υλοποιηθεί ο ΒΟΑΚ, ο
οποίος θα πάρει αρκετά τα χρόνια όσον αφορά το κοµµάτι των
µελετών και την κατασκευή, δεν θα πρέπει να δίνονται και άµεσες
λύσεις στο υφιστάµενο οδόστρωµα, στον υφιστάµενο δρόµο και
κυρίως να αντιµετωπίζονται προβλήµατα, όπως αναφέρετε και
εσείς στην ερώτησή σας, κυρίως οδικής ασφάλειας.

Τώρα, απαντώντας στις ερωτήσεις σας, κατ’ αρχάς σε ό,τι
αφορά τον κόµβο της Αγίας Πελαγίας, όσον αφορά τη µελέτη
την οποία παραλάβαµε, όντως τεχνικά δεν είχε προβλεφθεί στην
ουσία να υπάρχει η λωρίδα είτε επιβράδυνσης είτε επιτάχυνσης,

ανάλογα την κατεύθυνση που έρχεται κανείς, δηλαδή αν έρχεται
από το Ηράκλειο ή αν έρχεται από το Ρέθυµνο. Αυτό, όµως, το
πρόβληµα, κύριε συνάδελφε, το αντιµετωπίσαµε άµεσα. 

Μάλιστα, θα καταθέσω για τα Πρακτικά µία απόφαση προχθε-
σινή του Γενικού Γραµµατέα, του κ. Καραγιάννη, µε την οποία
στην ουσία εγκρίνει την εκτέλεση επειγουσών και απρόβλεπτων
πρόσθετων εργασιών, όσον αφορά στην κατασκευή του τοιχίου
αντιστήριξης που αναφέρετε και εσείς. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Υποδοµών και Μεταφορών κ.
Ιωάννης Κεφαλογιάννης καταθέτει για τα Πρακτικά το προανα-
φερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Άρα το κοµµάτι της λωρίδας επιβράδυνσης, δηλαδή, της κα-
τεύθυνσης από Ηράκλειο προς Ρέθυµνο, επιλύεται µε τις εργα-
σίες οι οποίες θα εκτελεστούν βάσει αυτής της απόφασης.

Όσον αφορά το άλλο τµήµα, δηλαδή τη λωρίδα επιτάχυνσης
µε κατεύθυνση από Ηράκλειο προς Ρέθυµνο, έχουµε ζητήσει από
τις αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου να ξεκινήσει η διαδικα-
σία ανάθεσης σε έναν τεχνικό σύµβουλο, γιατί είναι ένα πιο δύ-
σκολο κοµµάτι σε σχέση µε τη λωρίδα επιβράδυνσης και πρέπει
να γίνουν κάποιες γεωτεχνικές και στατικές µελέτες για το τοιχίο
αντιστήριξης. Μόλις ολοκληρωθεί αυτή η µελέτη, σε πολύ σύν-
τοµο χρονικό διάστηµα, θα πάµε σε µία αντίστοιχη διαδικασία,
έτσι ώστε να γίνει και το τοιχίο αντιστήριξης.

Επίσης, να σας πω -και νοµίζω ότι πρέπει να θυµίσω και σε αυ-
τούς που µας ακούν- ότι σύµφωνα µε τη συγκεκριµένη µελέτη
προβλεπόταν αναβάθµιση του δρόµου στα σηµεία από Αγία Πε-
λαγία προς Ηράκλειο και από Ρέθυµνο προς Αγία Πελαγία, τα
οποία έχουν ήδη ολοκληρωθεί και έχουν δοθεί προς χρήση για
τους κατοίκους και επισκέπτες του νησιού. Όταν γίνουν και
αυτές οι δύο παρεµβάσεις στον συγκεκριµένο κόµβο νοµίζω ότι
τουλάχιστον το σηµείο της Αγίας Πελαγίας θα είναι ολοκληρω-
µένο.

Για να µην καταχρώµαι τον χρόνο σας, θα σας απαντήσω στη
δευτερολογία µου τις υπόλοιπες ερωτήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Υφυπουργέ.

Κύριε Κεγκέρογλου, τρία λεπτά και για εσάς.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στις 20 Αυγούστου είχαµε µια συνάντηση µε τη δηµοτική αρχή

και ενηµερώθηκα για το πρόβληµα. Στις 24 Αυγούστου κατέθεσα
την ερώτηση και οµολογώ ότι η αντίδραση του Υπουργείου σε
σχέση µε την ανάδειξη του προβλήµατος είναι προς θετική κα-
τεύθυνση. Η προχθεσινή απόφαση, δηλαδή, του Γενικού Γραµ-
µατέα του κ. Καραγιάννη είναι αναγκαία. Όµως, δεν είναι αρκετή,
διότι δεν λύνει συνολικά το πρόβληµα που υπάρχει. Το είπατε και
εσείς, θα χρειαστεί τεχνικός σύµβουλος προκειµένου να προτεί-
νει την ενδεδειγµένη λύση.

Θεωρώ ότι αυτό θα µπορούσε να έχει ήδη γίνει από την αρχική
µελέτη. Απαράδεκτο αυτό το κενό, το οποίο υπάρχει. Όµως,
αυτό που σας ζητώ είναι να γίνει µε σύντοµες διαδικασίες, άµε-
σα, προκειµένου να έχουµε έναν ολοκληρωµένο κόµβο.

Για τη σύνδεση της Αχλάδας, επειδή προβλέπεται ηµικόµβος,
ενώ ο τίτλος του έργου είναι «Κόµβοι Αγίας Πελαγίας και Αχλά-
δας» -προβλέπεται τελικά, λέει, από τη µελέτη ηµικόµβος- και
δεν υπάρχει από το Ρέθυµνο δυνατότητα να µπεις στην Αγία Πε-
λαγία ούτε από την Αγία Πελαγία να φύγεις προς Ηράκλειο, θα
πρέπει πιθανόν να ανατεθεί και εδώ συµπληρωµατική µελέτη.

Άρα, θα σας έλεγα συνολικά να αναθέσετε µία µελέτη, η οποία
να προβλέπει την ολοκλήρωση του κόµβου Αγίας Πελαγίας, τη
λειτουργία κόµβου και όχι ηµικόµβου στην Αχλάδα και την ασφά-
λεια της σύνδεσης στη Λυγαριά. Στη Λυγαριά είναι ζήτηµα ασφά-
λειας.

Επειδή αναφερθήκατε στην προοπτική του µεγάλου έργου,
είναι γεγονός ότι από το 2012 έχει να γίνει δηµοπράτηση. Είναι
γεγονός, επίσης, ότι ένα έργο που είχαµε δηµοπρατήσει τότε ως
κυβέρνηση στην περιοχή σας, Εξάντη - Πάνορµος ή Εξάντη - Πά-
νορµος, ακυρώθηκε από τον κ. Σπίρτζη. Τα λεφτά µεταφέρθηκαν
σε έργο άλλης περιοχής, για να δοθούν στους παραχωρησιού-
χους. Δόθηκαν συνολικά 700 εκατοµµύρια ευρώ τότε ως αποζη-
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µίωση που έκρινε η Κυβέρνηση για τα έργα ΠΑΘΕ, Ιόνια Οδός
κ.λπ.. 

Είναι πλέον υπερώριµο. Κινδυνεύει να σαπίσει. Όµως, ο ΒΟΑΚ
το πιθανότερο είναι ότι στη συγκεκριµένη περιοχή θα έχει άλλη
όδευση. Δεν είναι δυνατόν να γίνει µε τη σηµερινή όδευση σύγ-
χρονος οδικός άξονας ασφαλής. Η περιοχή των Λινοπεραµάτων
και µέχρι τη Λυγαριά θα παρακαµφθεί. Δεν υπάρχει περίπτωση.

Τι θέλω να πω µε αυτό; Ότι οι κόµβοι που κατασκευάζετε σή-
µερα δεν είναι κάτι άχρηστο για αύριο. Θα είναι πολύ χρήσιµοι,
θα είναι µόνιµοι, θα εξυπηρετούν την περιοχή και βέβαια δεν θα
βοηθηθούν από το µεγάλο έργο του ΒΟΑΚ. Δεν µπορούµε να
αφήσουµε κάτι να πούµε: «Αφού θα γίνει ο ΒΟΑΚ, θα δηµιουρ-
γηθούν και οι προϋποθέσεις για να συµπληρωθούν αυτοί οι κόµ-
βοι». Είναι διαφορετικό έργο για τη συγκεκριµένη περιοχή. 

Εγώ θα καταθέσω στα Πρακτικά και το συµπληρωµατικό έγ-
γραφο που έστειλε ο δήµαρχος προς εσάς και προς τον Οργα-
νισµό Ανάπτυξης Κρήτης που έχει το έργο, που θέτει τα ζητή-
µατα και ζητάµε σύντοµες, γρήγορες και αποτελεσµατικές δια-
δικασίες, για να µη συνεχιστεί όλη αυτή η ταλαιπωρία. Εφόσον
ο ΒΟΑΚ µπορεί, µε την αντίστοιχη διεύθυνση που έχει, να υπο-
δείξει προσωρινή σύνδεση για την εξυπηρέτηση, µέχρι να ολο-
κληρωθεί το έργο που έχει παράταση µέχρι 31-12-2020 και
µπορεί να δοθεί και νέα παράταση µε αυτές τις συµπληρωµατι-
κές συµβάσεις, να έχουµε ολοκληρώσει µέχρι την τουριστική
σεζόν, που πιστεύουµε και ελπίζουµε να µην είναι µε τα προβλή-
µατα που είχαµε φέτος και επιπλέον να εξυπηρετούνται µέχρι
τότε οι δραστηριότητες στην περιοχή. 

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βα-

σίλειος Κεγκέρογλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστού-
µε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  (Υφυπουργός Υποδοµών και

Μεταφορών): Κύριε συνάδελφε, για να µη µείνει κάποια λάθος
εντύπωση, σας είπα ότι όσον αφορά τη λωρίδα επιβράδυνσης µε
βάση και την απόφαση την οποία εξέδωσε ο Γενικός Γραµµα-
τέας, ο κ. Καραγιάννης, µπορούν άµεσα να ξεκινήσουν οι εργα-
σίες. Μάλιστα σύµφωνα µε τις πληροφορίες που έχουµε και από
τις υπηρεσίες είναι εργασίες οι οποίες µπορεί να έχουν ολοκλη-
ρωθεί ακόµη και εντός του µηνός. 

Άρα όσον αφορά το συγκεκριµένο τµήµα, ενδεχοµένως και σε
ένα µήνα να έχουν ολοκληρωθεί οι διαδικασίες όσον αφορά το
κοµµάτι της λωρίδας επιβράδυνσης από το Ηράκλειο προς την
Αγία Πελαγία. 

Όσον αφορά το δεύτερο κοµµάτι, δηλαδή τη λωρίδα επιτάχυν-
σης, επειδή ακριβώς έχει τέτοια γεωτεχνικά χαρακτηριστικά τα
οποία χρειάζονται µια µελέτη, προκρίθηκε η λύση την οποία σας
είπα προηγουµένως, προκειµένου άµεσα και εκεί να ξεκινήσουν
οι εργασίες. 

Τώρα όσον αφορά τον κόµβο της Αχλάδας, θα ήθελα, κατ’
αρχάς, θα προχωρήσω σε µερικές διευκρινίσεις σχετικά µε το
συγκεκριµένο έργο, καθώς και για τις κατασκευαστικές προβλέ-
ψεις σχετικά µε αυτό. Έτσι σύµφωνα µε την οριστική µελέτη οδο-
ποιίας των κόµβων Αχλάδας και Αγίας Πελαγίας, όσον αφορά το
θέµα της Αχλάδας οι επεµβάσεις που προτείνονται στην τότε µε-
λέτη αφορούν τη βελτίωση της ασφάλειας στη συγκεκριµένη
συµβολή και όχι στην κατασκευή, όπως είπατε κι εσείς πολύ
σωστά, πλήρους ανισόπεδου κόµβου. Άρα, στην ουσία το έργο
το οποίο εκτελέστηκε ήταν µε βάση τη µελέτη. Κακώς -εγώ θα
πω- ήταν η µελέτη τέτοια. 

Μόλις πριν από λίγες ηµέρες -δεν ξέρω αν είναι το ίδιο έγ-
γραφο το οποίο καταθέσατε- πράγµατι λάβαµε ένα έγγραφο από
τον Δήµαρχο Μαλεβιζίου τον κ. Μποκέα, στις 8 Σεπτεµβρίου συγ-
κεκριµένα, το οποίο για πρώτη φορά επίσηµα θέτει το συγκεκρι-
µένο ζήτηµα στο Υπουργείο και µε βάση αυτό, το έχουµε ήδη
προωθήσει στις υπηρεσίες και αναµένουµε τις απαντήσεις τους.
Θα σας πω, αν θέλετε, να κάνουµε λίγο υποµονή και να ξαναέρ-

θουµε στην Αίθουσα εδώ να σας απαντήσω επί του εγγράφου
αυτού όσον αφορά το κοµµάτι της Αχλάδας. 

Τώρα όσον αφορά τον ηµικόµβο Λυγαριάς, θα ήθελα επίσης
να σας θυµίσω ότι ο ηµικόµβος Λυγαριάς δεν περιλαµβανόταν
στο αντικείµενο του έργου των κόµβων Αχλάδας και Αγίας Πε-
λαγίας. Στο ζήτηµα αυτό που αφορά στην ουσία ένα θέµα οδικής
ασφάλειας, αν θα επιλυθεί και πώς θα επιλυθεί, θα ακολουθήσει
δηµοπράτηση των έργων οδικής ασφάλειας του τµήµατος του
ΒΟΑΚ που αφορά στην ουσία της Πέρα Γαλήνους. Είναι δηλαδή
από την περιοχή Φόδελε µέχρι τα Λινοπεράµατα και αφορά ένα
έργο µήκους δεκαεννένα χιλιοµέτρων και προϋπολογισµού 4
εκατοµµυρίων ευρώ, το οποίο είναι προς ένταξη στο ΥΜΕΠΕΡΑΑ.
Εποµένως, επειδή αυτό είναι άµεσα προς διακήρυξη, στην ουσία
θα επιλυθεί και το συγκεκριµένο ζήτηµα. 

Άρα, νοµίζω ότι οι ενέργειες έχουν γίνει. Η µόνη εκκρεµότητα
στην ουσία είναι να δούµε τι θα γίνει µε το ζήτηµα της Αχλάδας
που περιµένουµε τις απαντήσεις από τις υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου. Θεωρώ ότι µόλις έχουµε κι εκεί απαντήσεις, στην ουσία οι
τρεις αυτοί κόµβοι θα παραδοθούν στους κατοίκους της περιο-
χής και όχι µόνο, αλλά και στους επισκέπτες, µε τρόπο τέτοιο
πράγµατι που να είναι προς τη σωστή κατεύθυνση της οδικής
ασφάλειας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε. Καλή

συνέχεια και στους δύο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω

ότι η επερώτηση σύµφωνα µε το άρθρο 134 παράγραφο 2 του
Κανονισµού της Βουλής, µε αριθµό 21 και ηµεροµηνία κατάθε-
σης 14 Μαΐου 2020, του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σωκράτη Φάµελλου, αρµο-
διότητας του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Επιχειρηµατικό πλάνο της ΔΕΗ», που είχε προγραµµατι-
στεί να συζητηθεί τη Δευτέρα 21 Σεπτεµβρίου 2020, αναβάλλεται
λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού.

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 1014/7-9-2020 επίκαιρη
ερώτηση του δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα
Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα Αρσένη προς την Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Μπαράζ απολύσεων στα
ιδιωτικά σχολεία µετά την ψήφιση του νέου νόµου για τα ιδιωτικά
εκπαιδευτήρια».

Κύριε Αρσένη, καληµέρα σας. Έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή
σας.

ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, θα διαβάσω την ανάρτηση των απολυµένων

εκπαιδευτικών από τα Εκπαιδευτήρια «Τσιαµούλη» στο Περι-
στέρι.

«Σήµερα το πρωί βιώσαµε µια πρωτόγνωρη κατάσταση, καθώς
πήγαµε να αναλάβουµε υπηρεσία στο σχολείο, το οποίο υπηρε-
τήσαµε µε όλες µας τις δυνάµεις επί σειρά ετών και προς έκ-
πληξή µας βρήκαµε την πόρτα κλειδωµένη και κανείς δεν µας
άνοιγε. Σε λίγο πληροφορηθήκαµε από τις ειδοποιήσεις στο e-
banking ότι στους λογαριασµούς µας υπήρχε η πρώτη δόση της
αποζηµίωσης για την απόλυσή µας, χωρίς καµµία ειδοποίηση
από τον σχολάρχη και τις διευθύντριες του σχολείου, που δεν
δέχτηκαν µετά από τόσα χρόνια συνεργασίας να µας εξηγήσουν
το σκεπτικό της απόφασής τους, χωρίς την ανάληψη της ελάχι-
στης έστω ηθικής υποχρέωσης να µας ειδοποιήσουν εγκαίρως,
ώστε να αναζητήσουµε δουλειά.

Μετά από ένα απίστευτα ψυχολογικό πόλεµο του καλοκαιριού,
που µαθαίναµε την απόλυσή µας από τους γονείς και τους µα-
θητές, σήµερα οι φήµες επιβεβαιώθηκαν. Σε κάποιους δόθηκαν
ελάχιστες εξηγήσεις στο πεζοδρόµιο, σαν σε ανεπιθύµητα πρό-
σωπα. Δικαστικοί κλητήρες µάς αναζητούσαν στα σπίτια µας και
µας επέδιδαν την απόλυσή µας εντελώς ψυχρά και απρόσωπα».

Αυτή είναι η δηµόσια ανάρτηση των απολυµένων εκπαιδευτι-
κών. Όµως ψάχνοντας, είδαµε, αν και ενηµερωθήκαµε για το
θέµα από τους απολυµένους των Εκπαιδευτηρίων «Τσιαµούλη»,
ότι το θέµα είναι γενικό. Αυτή τη στιγµή είναι πάρα πολλοί οι απο-
λυµένοι, πάνω από εκατόν πενήντα στα ιδιωτικά εκπαιδευτήρια.
Οι απολύσεις αυτές είναι σε πολλές περιπτώσεις καθαρά εκδι-
κητικές προς ανθρώπους που έχουν διεκδικήσει τον σεβασµό
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των ωραρίων εργασίας τους, να πληρώνονται τις υπερωρίες
τους, να µην εργάζονται στις διακοπές και αργίες, δηλαδή, τον
σεβασµό των δικαιωµάτων τους. Είχαν υπερασπιστή τον νόµο.
Αυτοί τώρα, µε το διευθυντικό δικαίωµα που δίνεται, µε το δι-
καίωµα για απολύσεις, αυτοί όλοι βρίσκονται στο στόχαστρο και
εκπαραθυρώνονται.

Το Σύνταγµά µας προστατεύει τους όρους εργασίας και στον
ιδιωτικό τοµέα. Υπάρχει ένας πολύ απλός λόγος. Διότι, στην
ουσία είτε είναι ιδιωτική είτε είναι δηµόσια η εκπαίδευση, είναι
ένα δηµόσιο αγαθό. Το Σύνταγµα την αντιµετωπίζει ενιαία και
άρα πρέπει να υπάρχουν οι όροι προστασίας στον ιδιωτικό τοµέα
που υπάρχουν και στον δηµόσιο, για να µπορούµε τελικά να
έχουµε ισότιµους τίτλους σπουδών. Διότι µε καθηγητές που εκ-
βιάζονται και είναι µε τον κίνδυνο της απόλυσης αν ένας µαθητής
αντιγράψει και τον καταγγείλουν και δεν αρέσει αυτό στη διοί-
κηση, αν ένας µαθητής πάρει χαµηλότερο βαθµό από αυτόν που
αρέσει στη διοίκηση, τελικά δηµιουργείται ένα σύστηµα εκπαί-
δευσης όπου έχουµε στα χαρτιά «άριστους» στα δηµόσια να αν-
ταγωνίζονται την ιδιωτική εκπαίδευση.

Είναι ένα πλαίσιο εντελώς µη αριστείας, όπως θα το περιγρά-
φατε κι εσείς. Και επειδή είναι τόσο κατάφωρα αντισυνταγµατικό,
οι πληροφορίες που έχουµε είναι ότι δεν υπογράφεται σε ερµη-
νευτικές εγκυκλίους για να µην υπάρχει πράξη της διοίκησης,
ώστε να υπάρχει βάση για προσφυγή στο Συµβούλιο Επικρα-
τείας. Θα ήθελα να απαντήσετε και σε αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε, κύριε
Αρσένη.

Τον λόγο έχει η Υπουργός Παιδείας και θρησκευµάτων κ. Νίκη
Κεραµέως για τρία λεπτά.

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ (Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):
Καληµέρα, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ πολύ.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνάδελφε, για την ερώτησή σας που
δίνει την ευκαιρία να καταρρίψουµε ορισµένες στρεβλές εντυ-
πώσεις που καλλιεργήθηκαν στον δηµόσιο λόγο, σχετικά ακρι-
βώς µε τον πρόσφατο νόµο αναφορικά µε την ιδιωτική εκπαίδευ-
ση.

Στην ερώτησή σας ζητάτε την απόσυρση ενός νόµου βασιζό-
µενος σε µια ανάρτηση σε µέσο κοινωνικής δικτύωσης, µια ανώ-
νυµη καταγγελία. Θέλω να είµαι ξεκάθαρη. Βεβαίως αν υπάρχει
οτιδήποτε µεµπτό σε αυτό το οποίο επικαλείστε, αν πράγµατι
υπάρχει οποιαδήποτε τεκµηρίωση αναφορικά µε το συµβάν
αυτό, φυσικά ο εκπαιδευτικός θα δικαιωθεί. Γι’ αυτό ακριβώς
προβλέπονται ενισχυµένες διαδικασίες προστασίας των εκπαι-
δευτικών.

Επισηµαίνω ότι στον πρόσφατα ψηφισθέντα νόµο υπάρχει ει-
δική αναφορά ότι οποιαδήποτε καταγγελία σύµβασης εργασίας,
πέρα από τον κανονικό έλεγχο που δηµιουργείται στο πλαίσιο δι-
καστικού ελέγχου, εξετάζεται ιδίως εάν η καταγγελία αποτελεί
αθέµιτη εργοδοτική αντίδραση σε συµπεριφορές του εκπαιδευ-
τικού νόµιµες και συµβατικές.

Ζητάτε, όµως, κύριε συνάδελφε, την απόσυρση ενός νόµου
βασιζόµενος σε µια κοινωνική ανάρτηση ενός νόµου ο οποίος
ενίσχυσε την ουσιαστική αυτονοµία της σχολικής µονάδας, ενί-
σχυσε την ευελιξία όσον αφορά στην οργάνωση και λειτουργία
της σχολικής µονάδας.

Το νοµοθέτηµα στο οποίο αναφέρεστε ωφελεί αυτούς που βρί-
σκονται στο επίκεντρο της πολιτικής µας. Ποιους δηλαδή; Πρω-
τίστως τους µαθητές. Γιατί νοµίζω ότι όλοι εµείς γι’ αυτούς
αγωνιζόµαστε, για το πώς οι µαθητές µας θα έχουν µια υψηλό-
τερου επιπέδου και πιο ποιοτική εκπαίδευση. Πρόκειται για έναν
νόµο ο οποίος αναβαθµίζει την παρεχόµενη εκπαίδευση εισάγον-
τας σύστηµα αξιολόγησης εκπαιδευτικού έργου, σχολικής µονά-
δας και εκπαιδευτικών, δίνοντας τη δυνατότητα για διευρυµένο
υποχρεωτικό ωρολόγιο πρόγραµµα το οποίο διαµορφώνεται µε
µεγαλύτερη ευελιξία, δίνει τη δυνατότητα το σχολείο να ορίζει
τους διευθυντές και υποδιευθυντές του, να καταρτίζει τον εσω-
τερικό κανονισµό λειτουργίας του, να διευρύνει τις επιλογές για
απογευµατινές δραστηριότητες χάρη στην ευελιξία διαµόρφω-
σης του σχετικού προγράµµατος.

Έρχοµαι τώρα στους εκπαιδευτικούς γιατί αναφερθήκατε συγ-
κεκριµένα. Ο νόµος αυτός δίνει στους εκπαιδευτικούς περαιτέρω

ευκαιρίες πρόσθετης απασχόλησης και δυνατότητα, συνεπώς
αύξησης του εισοδήµατός τους. Δίνει ένα αυξηµένο καθεστώς
προστασίας. Πώς; Τους δίνει τη δυνατότητα να εργάζονται και
σε πρόσθετες εκπαιδευτικές δραστηριότητες µετά το πέρας του
ωραρίου τους µε πρόσθετη αµοιβή. Δίνει τη δυνατότητα να ερ-
γάζονται παράλληλα σε κέντρα ξένων γλωσσών, σε άλλους χώ-
ρους εκπαίδευσης και πάλι µε πρόσθετη αµοιβή. Όλα αυτά προς
όφελος των εκπαιδευτικών. Καταργεί αυτή τη διετία. Τι ίσχυε
µέχρι πρότινος; Οι εκπαιδευτικοί προσλαµβάνονταν µόνο για δύο
χρόνια µε σύµβαση ορισµένου χρόνου. Στα δύο χρόνια δηλαδή
να απολύονται. Αυτό έλεγε το προηγούµενο καθεστώς, διότι οι
συµβάσεις ήταν ορισµένου χρόνου την πρώτη διετία. Εµείς λέµε,
λοιπόν, µετατροπή όλων αυτών των συµβάσεων σε αορίστου
χρόνου για να δώσουµε µεγαλύτερο ορίζοντα στη σχέση µεταξύ
του σχολείου και των εκπαιδευτικών.

Κι όλα αυτά, κύριε συνάδελφε, µέσα σ’ ένα αυστηρό πλαίσιο
ελέγχου της νοµιµότητας. Βεβαίως όλα αυτά ελέγχονται αυ-
στηρά, όπως ακριβώς είπα και προηγουµένως, και ο κάθε εκπαι-
δευτικός µπορεί να προσφύγει, πόσω µάλλον αν επικαλείται αυτά
τα οποία λέτε. Τότε δεν υπάρχει περίπτωση παρά να δικαιωθεί,
εφόσον προφανώς µια οποιαδήποτε καταγγελία σύµβασης ερ-
γασίας η οποία βασίζεται σε εκδικητικό λόγο δεν µπορεί να είναι
νόµιµη.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστού-

µε.
Κύριε Αρσένη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά κι εσείς.
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κυρία Υπουργέ, για την απάντησή σας. Δεν απαν-

τήσατε, όµως, στο κρίσιµο τελευταίο ερώτηµα που είχα δει ότι
είχε προκαλέσει και την αντίδρασή σας για το αν οι ερµηνευτικές
εγκύκλιοι που δεν έχουν υπογραφεί και είναι στο γραφείο σας,
όπως µαθαίνουµε, δύο τον αριθµό, δεν υπογράφονται ακριβώς
για να µην υπάρξει η πρώτη πράξη διοίκησης που θα οδηγήσει
αυτόν τον νόµο στα δικαστήρια, στο Συµβούλιο της Επικρατείας,
και θα καταρριφθεί.

Θα απαντήσω σηµείο-σηµείο σε αυτά που είπατε. Αυτός ο
νόµος έχει ένα βασικό σκοπό: Να κάµψει τις αντιστάσεις των εκ-
παιδευτικών, να είναι πραγµατικά οι εκπαιδευτικοί στα ιδιωτικά
σχολεία σε ένα τέτοιο καθεστώς ανασφάλειας, ώστε πραγµατικά
να υπακούν απόλυτα και πειθήνια στις αποφάσεις των διευθυν-
τών. Μετατρέπει το ιδιωτικό σχολείο σε µια ιδιωτική επιχείρηση.
Μπορεί να είναι ιδιώτης ο σχολάρχης, αλλά το σχολείο είναι ένα
δηµόσιο αγαθό. Δεν είναι επιχείρηση. Είναι κάτι το οποίο επιτρέ-
πει ο νόµος να λειτουργεί κάτω από έναν ιδιώτη σχολάρχη.

Το σχολείο πρέπει ισότιµα να προσφέρει ένα δηµόσιο αγαθό
από κάθε πλευρά και πρέπει να προσφέρει και ασφαλή εργασία,
όπως µας λέει και το Συµβούλιο της Επικρατείας. Είναι απαραί-
τητοι γι’ αυτή την ισοτιµία. 

Το Συµβούλιο της Επικρατείας µας λέει, δηλαδή, ότι το διευ-
θυντικό δικαίωµα των ιδιοκτητών πρέπει να περιορίζεται για λό-
γους δηµοσίου συµφέροντος. Τα ιδιωτικά σχολεία δεν παρέχουν
αόριστο αγαθό. Τα σχολεία εκδίδουν ισότιµους τίτλους µε τα δη-
µόσια. Εκδίδουν βαθµολογίες ισότιµες µε τα δηµόσια. Η κακή
χρήση του αγαθού που παρέχεται στην ιδιωτική εκπαίδευση, για
παράδειγµα, υπερβαθµολόγηση, βλάπτει τους µαθητές του δη-
µοσίου.

Στη συνέχεια, η απόφαση 622/2010 επισήµανε ότι η ασφάλεια
των θέσεων εργασίας είναι κρίσιµο θέµα για την οµαλή λειτουρ-
γία της εκπαίδευσης που είναι ενιαία είτε δηµόσια είτε ιδιωτική.
Για αυτό και θα πέσει αυτός ο νόµος στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας. Και γι’ αυτό είναι κρίσιµο το ερώτηµα να µας πείτε τι γίνε-
ται µε τις ερµηνευτικές εγκυκλίους. Οι πληροφορίες µας είναι ότι
δεν υπογράφετε.

Είπατε, όµως, για τη µείωση του ωραρίου και πώς αυτό βοη-
θάει τους εργαζόµενους, οι οποίοι θέλουν να κάνουν µια συµ-
πληρωµατική απασχόληση σε ένα φροντιστήριο το απόγευµα.
Πραγµατικά, δώσατε αυτό το προνόµιο, το οποίο όµως είναι προ-
νόµιο, κυρίως, για τους σχολάρχες. Θα είµαι πολύ σαφής.

Αυτό χρησιµοποιείται αυτή τη στιγµή. Έχουµε τουλάχιστον δε-
καπέντε καταγγελίες εξαναγκασµών να παραιτηθούν από το πλή-
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ρες ωράριο των είκοσι ωρών ανά εβδοµάδα και να πάνε σε ωρά-
ριο περιορισµένο, έντεκα ωρών. Είναι καθηγητές και καθηγητές,
µε πολύχρονη υπηρεσία σε αυτά τα σχολεία, οι οποίοι αµείβονται
αρκετά ακριβότερα από έναν νεοδιορισµένο. Αυτοί οι νεοδιορι-
σµένοι προσλήφθηκαν για να µπορέσουν µε οικονοµικότερο
τρόπο να καλύψουν αυτές τις ώρες. Όποτε, στην πράξη, ήταν
ένα πολύ βολικό εργαλείο στα χέρια των σχολαρχών. Το ίδιο
ισχύει σε αυτή την περίπτωση και για τις αποζηµιώσεις απόλυ-
σης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τι ίσχυε πριν µε τη διετία; Ενώ η διετία ήταν δοκιµαστική, ήταν
πολύ δύσκολο να τεκµηριώσει ένας σχολάρχης τη µη µονιµοποί-
ηση του εκπαιδευτικού µετά. Στη συνέχεια, µετά τη διετία, ήταν
πάρα πολύ δύσκολο να προχωρήσει σε απόλυση. Ήταν σαν µό-
νιµοι εργαζόµενοι, όπως και στον δηµόσιο τοµέα. Διότι πάλι αυτή
είναι η βασική έννοια. Το ιδιωτικό σχολείο και το δηµόσιο σχολείο
αντιµετωπίζεται από το Σύνταγµά µας ως κάτι ενιαίο. Ρυθµίζονται
ενιαία και στα εργασιακά τους και τα υπόλοιπα θέµατα, διότι πα-
ράγουν το ίδιο αποτέλεσµα, ένα απολυτήριο το οποίο πρέπει να
είναι απολύτως ισάξιο και έναν µαθητή, ο οποίος πρέπει να έχει
τις ίδιες γνώσεις και την ίδια παιδεία συνολικά. Αυτό είναι που
καταλύεται µε τον νόµο σας. 

Εµείς σας καλούµε να πάρετε αυτές τις διοικητικές πράξεις
που θα επιτρέψουν στους συνδικαλιστικούς φορείς, όπως την
Οµοσπονδία Ιδιωτικών Εκπαιδευτικών Λειτουργών Ελλάδας, την
ΟΙΕΛΕ, να προσφύγουν στο Συµβούλιο της Επικρατείας, αλλά
και στα ευρωπαϊκά όργανα, όπως έχουν εξαγγείλει.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστού-

µε, κύριε Αρσένη. 
Κυρία Κεραµέως, έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας. 
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ (Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Αρσένη, πρώτα απ’ όλα, θα ήθελα να διευκρινίσω ότι ο

συγκεκριµένος νόµος διασφαλίζει αφ’ ενός την κρατική εποπτεία
επί των ιδιωτικών σχολείων, αλλά ταυτόχρονα, τους δίνει και την
ελευθερία και την αυτονοµία να αναπτύξουν τη δράση τους, να
προσφέρουν το εκπαιδευτικό τους έργο, να ανταποκριθούν στις
απαιτήσεις και τις προσδοκίες των γονέων και των µαθητών. 

Είπατε για τις συµβάσεις διετίας. Κύριε Αρσένη, οι συµβάσεις
αυτές είναι ορισµένου χρόνου. Τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει
ότι λήγουν στη διετία. Είναι για ένα συγκεκριµένο χρονικό διά-
στηµα. Αυτό θα πει σύµβαση ορισµένου χρόνου. Άρα, κατά τεκ-
µήριο, η σύµβαση µε το προηγούµενο καθεστώς ήταν αυστηρά
για δύο χρόνια. 

Είπατε -και συµφωνώ- ότι ήταν σαν µόνιµοι εργαζόµενοι. Και
ερωτώ: Αυτό θέλουµε; Κατά κανόνα οι εκπαιδευτικοί προσφέ-
ρουν εξαιρετικό έργο, είναι φιλότιµοι, καταβάλλουν τεράστιες
προσπάθειες κ.ο.κ.. Εάν υπάρχει κατ’ εξαίρεση κάποιος, ο οποίος
δεν το κάνει αυτό, ο οποίος δεν ανταποκρίνεται ακριβώς σε αυ-
τήν την ανάγκη, στις υποχρεώσεις του απέναντι στο σχολείο και
στους µαθητές, τι πρέπει να γίνει; Πρέπει να µείνει για πάντα στο
σχολείο;

Εµείς, λοιπόν, τι λέµε; Εµείς θεσπίζουµε ένα καθεστώς, το
οποίο προβλέπει συγκεκριµένα τη διαδικασία για τον έλεγχο της
νοµιµότητας της καταγγελίας σύµβασης εργασίας. Υπάρχει ένας
έλεγχος που αφορά στις τυπικές προϋποθέσεις (τήρηση προθε-
σµιών, διαδικασιών κ.ο.κ.), αλλά υπάρχει και ο ουσιαστικός έλεγ-
χος.

Και εκεί, στον ουσιαστικό έλεγχο, όπως σας είπα, βάλαµε µία
επιπλέον δικλείδα ασφαλείας. Είπαµε επί τούτου ότι πρέπει να
δίνεται ιδιαίτερη έµφαση, να εξετάζεται ιδίως εάν η καταγγελία
αποτελεί αθέµιτη εργοδοτική αντίδραση σε συµπεριφορές του
ιδιωτικού εκπαιδευτικού που είναι νόµιµες και συµβιβαστικές.
Άρα, ο νέος νόµος παρέχει µείζονες εγγυήσεις στους ιδιωτικούς
εκπαιδευτικούς κατά τον έλεγχο ακριβώς της νοµιµότητας.

Τώρα, στην ερώτησή σας αναφέρεστε και σε ζητήµατα απο-
δοχών και µου έκανε εντύπωση γιατί ο νόµος είναι σαφέστατος.
Οι εκπαιδευτικοί προσλαµβάνονται στη βάση του διοριστηρίου
και λαµβάνουν κατ’ ελάχιστο τις αποδοχές που λαµβάνουν οι δη-

µόσιοι εκπαιδευτικοί µε τον ίδιο βαθµό και το ίδιο µισθολογικό
κλιµάκιο, αλλά βεβαίως µπορούν να λάβουν παραπάνω αποδο-
χές από αυτές του δηµοσίου, εφόσον ακριβώς προσφέρουν επι-
πλέον υπηρεσίες.

Επιπλέον, το διδακτικό ωράριο δεν έχει αλλάξει. Αναφέρεται
σε συγκεκριµένες ώρες την εβδοµάδα και όπως σας είπα, δίνεται
επιπλέον η δυνατότητα και προβλέπεται ξεκάθαρα και η απασχό-
ληση µετά το πέρας του ωρολογίου προγράµµατος µε επιπλέον
αµοιβή και η δυνατότητα για απασχόληση και σε κέντρα ξένων
γλωσσών και άλλους φορείς. Όλα αυτά επιπλέον σε ένα θεσµικό
πλαίσιο το οποίο είναι πλήρες, καλύπτει τον εκπαιδευτικό, εξα-
σφαλίζει τα δικαιώµατά του.

Όµως, κύριε Αρσένη, θα κλείσω µε το εξής: Όλα αυτά τα κά-
νουµε πρωτίστως για τους µαθητές, προκειµένου ακριβώς να πα-
ράσχουµε συνολικά και µέσω της δηµόσιας και µέσω της
ιδιωτικής παιδείας την καλύτερη δυνατή ποιότητα εκπαίδευσης
στους µαθητές µας. Δεν υπάρχουν συµφέροντα του ενός και του
άλλου. Αυτή τη διχαστική ρητορική, κύριε συνάδελφε -µε όλο τον
σεβασµό- νοµίζω ότι την έχουµε όλοι µαζί ξεπεράσει.

Εδώ προσπαθούµε όλοι µαζί να αναβαθµίσουµε συνολικά την
παιδεία, τη δηµόσια παιδεία πρωτίστως -πρώτο µέληµά µας είναι
η δηµόσια παιδεία πώς θα αναβαθµιστεί- αλλά παράλληλα, βε-
βαίως και διατηρώντας την κρατική εποπτεία της ιδιωτικής εκ-
παίδευσης να δώσουµε, όµως, και τους βαθµούς αυτονοµίας και
ευελιξίας που ακριβώς χρειάζεται και η ιδιωτική εκπαίδευση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Και πάµε στην επόµενη, στην πρώτη µε αριθµό 8566/28-7-2020

ερώτηση του κύκλου αναφορών - ερωτήσεων του Βουλευτή Λά-
ρισας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασίλειου
Κόκκαλη προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε
θέµα: «Αναστολή λειτουργίας Γαλακτοκοµικής Σχολής Ελασσό-
νας».

Κύριε Κόκκαλη, καληµέρα σας! Έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή
σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Καληµέρα, κύριε Πρόεδρε, και ευ-
χαριστώ.

Κυρία Υπουργέ, η παρούσα ερώτηση έχει να κάνει µε την αξιο-
ποίηση ενός συγκριτικού πλεονεκτήµατος το οποίο διαθέτει η
επαρχία Ελασσόνας, αξιοποίηση ενός συγκριτικού πλεονεκτήµα-
τος από την πολιτεία, από το Υπουργείο Παιδείας, από το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης και γενικότερα από την Κυβέρνηση.

Το 45% της παραγόµενης φέτας µας, της ελληνικής, παράγε-
ται στη συγκεκριµένη επαρχία, δηλαδή η µισή φέτα σχεδόν –η
ΠΟΠ- στην Ελλάδα παράγεται στην επαρχία Ελασσόνας. Οπότε
καταλαβαίνετε ότι η αξιοποίηση αυτού του συγκριτικού πλεονε-
κτήµατος είναι πάρα πολύ σηµαντική.

Στο λογικό και δίκαιο αίτηµα όλων των κατοίκων της επαρχίας
Ελασσόνας και των φορέων η προηγούµενη κυβέρνηση ξεκίνησε
δειλά-δειλά κάποια συγκεκριµένα βήµατα. Το 2016 µε συγκεκρι-
µένη απόφαση θέσπισε ειδικότητα τυροκόµου στο 2ο δηµόσιο
ΙΕΚ της Λάρισας και δειλά-δειλά αυτό το τµήµα -να µου επιτραπεί
η έκφραση «Γαλακτοκοµική Σχολή»- λειτούργησε µε δεκαοχτώ
σπουδαστές το 2018 - 2019. Η πρακτική άσκησή τους ήταν στα
τυροκοµεία της περιοχής.

Ξαφνικά είδαµε ότι στην υπουργική απόφαση του 2019 είχε
αφαιρεθεί αυτή η ειδικότητα από το 2ο ΙΕΚ Λάρισας, του τεχνι-
κού γαλακτοκοµίας - τυροκόµου, µε συνέπεια το συγκεκριµένο
ΙΕΚ, η γαλακτοκοµική σχολή όπως λέγεται, να µην έχει λειτουρ-
γήσει το 2019-2020.

Να πω ότι για αυτό το οποίο µπορεί να γίνει πραγµατικότητα,
αυτό το όνειρο όλων των κατοίκων της περιοχής, χρειάζεται η
συνδροµή και άλλων φορέων ξεκάθαρα. Όσο καλές και να είναι
οι προθέσεις σας, χρειάζεται η στήριξη του δήµου, της περιφέ-
ρειας, αλλά και η συµµετοχή του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης.

Πρέπει, όµως, να τοποθετηθείτε σήµερα και να πείτε αν πράγ-
µατι επιθυµείτε να λειτουργήσει εκ νέου η γαλακτοκοµική σχολή,
γιατί είναι πολλά τα θέµατα τα τρέχοντα και τα διαδικαστικά και
τα παρεµπίπτοντα, όπως για παράδειγµα αυτά που έχουν να κά-
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νουν µε το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και µε τις εγκατα-
στάσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-

µε, κύριε Κόκκαλη. 
Θα απαντήσει η Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων κ.

Νίκη Κεραµέως.
Κυρία Κεραµέως, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ (Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνά-
δελφε.

Κύριε Κόκκαλη, για το ερώτηµά σας που αφορά τη Γαλακτοκο-
µική Σχολή Ελασσόνας έχουµε τα εξής στοιχεία: Ο Δήµος Ελασ-
σόνας µε το υπ’ αριθµόν 7607/2018 έγγραφό του, αιτήθηκε προς
τον διευθυντή του ΔΙΕΚ Λάρισας τη λειτουργία ειδικότητας «Τε-
χνικός Γαλακτοκοµίας - Τυροκόµος» στην πόλη της Ελασσόνας. 

Στο εν λόγω έγγραφο ο δήµος τόνιζε ότι αφ’ ενός είχε βρει τον
κατάλληλο χώρο, ο οποίος έχει παραχωρηθεί στον δήµο από το
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων για τη λειτουργία
εκπαιδευτικής δοµής στον τοµέα της γαλακτοκοµίας, αφ’ ετέρου
ότι είχε εξασφαλίσει χρηµατοδότηση για πλήρη αναµόρφωση
του χώρου και εξασφάλιση του απαραίτητου εξοπλισµού. Επρό-
κειτο για ήδη προκηρυγµένη δράση στο πλαίσιο του επιχειρησια-
κού προγράµµατος «Ανταγωνιστικότητα, επιχειρηµατικότητα και
καινοτοµία». 

Εντάχθηκε, λοιπόν, πράγµατι στον προγραµµατισµό του 2ου
ΔΙΕΚ Λάρισας και ξεκίνησε η λειτουργία της στον Δήµο Ελασσό-
νας την περίοδο 2018 - 2019. Ωστόσο ο εν λόγω χώρος ουδέποτε
παραχωρήθηκε από τον Δήµο Ελασσόνας στο 2ο ΔΙΕΚ Λάρισας,
όπως θεσµικά οφειλόταν, µε συνέπεια έκτοτε να λειτουργεί τόσο
για το πρακτικό, όσο και για το εργαστηριακό κοµµάτι της εκπαί-
δευσης στις εγκαταστάσεις του ΕΠΑΛ Ελασσόνας. Το ΕΠΑΛ
Ελασσόνας, όµως, στερείται παντελώς εργαστηρίου γαλακτοκο-
µίας. 

Ως εκ τούτου, σε συνδυασµό µε τη σταδιακά αυξανόµενη διαρ-
ροή των σπουδαστών -ξεκίνησαν είκοσι εννέα και ολοκλήρωσαν
τη φοίτηση δεκατέσσερις- η διοίκηση του 2ου ΔΙΕΚ Λάρισας δεν
πρότεινε την εν λόγω ειδικότητα για την περίοδο 2019 - 2020 και
2020 - 2021. 

Εδώ οφείλω να υπογραµµίσω ότι οι ειδικότητες που υλοποιούν
τα ΔΙΕΚ προτείνονται από τις διοικήσεις τους, αφού ληφθούν υπ’
όψιν οι ανάγκες των τοπικών αγορών εργασίας, οι αναπτυξιακές
ανάγκες των περιοχών, οι δυνατότητες συνεργασίας µε τοπικούς
φορείς, οι τοπικές δυνατότητες υλοποίησης εκπαίδευσης, όπως
χώροι, εκπαιδευτές, εργαστήρια, εξασφάλιση πρακτικής άσκη-
σης, ύπαρξη ενδιαφέροντος από υποψήφιους καταρτιζόµενους
και άλλα κριτήρια. Κάθε ΔΙΕΚ, λοιπόν, αυτόνοµα προτείνει τις ει-
δικότητες που εισηγείται, λαµβάνοντας υπ’ όψιν ακριβώς τα συγ-
κεκριµένα κριτήρια. Ενδεικτικά να αναφέρω ότι η συγκεκριµένη
ειδικότητα την περίοδο 2019 - 2020 υλοποιήθηκε στα ΔΙΕΚ Κο-
ζάνης, Ιωαννίνων, Καρδίτσας, Σιδηροκάστρου, Αµφιλοχίας, Ζί-
τσας κ.ο.κ.. Οι προτάσεις είναι των διοικήσεων, δεν υπήρχε
τέτοια πρόταση και δεν υπήρχε και η απαραίτητη υποδοµή ούτε
το ενδιαφέρον που φαινόταν, προκειµένου ακριβώς να συνεχίσει
αυτή η ειδικότητα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-

µε.
Κύριε Κόκκαλη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά και εσείς.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, το να µετακυλίουµε την ευθύνη -πιθανόν να

υπάρχει- σε τοπικούς φορείς, αντί για σαφέστατη απάντηση, αντί
για τη δήλωση γνωστοποίησης εάν το Υπουργείο επιθυµεί πράγ-
µατι τη λειτουργία γαλακτοκοµικής σχολής, νοµίζω ότι δεν είναι
σωστή αντιµετώπιση του θέµατος.

Ποια ήταν τα κριτήρια; Το να αποδείξουµε ότι η γαλακτοκο-
µική σχολή είναι ένα σηµαντικότατο έργο νοµίζω ότι δεν αντέχει
στη λογική, να πούµε ότι δεν το θέλουν οι φορείς, δεν το θέλουν
τα νέα παιδιά. Είναι δυνατόν, όταν αυτή η περιοχή έχει ένα τόσο
µεγάλο συγκριτικό πλεονέκτηµα; 

Το ζητούµενο είναι ότι αυτό το έργο για να υλοποιηθεί απαιτεί

τη συνδροµή όλων. Το είπα και στην πρωτολογία µου. Εσείς, ως
Υπουργείο Παιδείας, εφόσον είπατε ότι διεκόπη η χρηµατοδό-
τηση, εφόσον και ο Δήµος Ελασσόνας προχωρήσει στις απαραί-
τητες ενέργειες, εφόσον και η Περιφέρεια Θεσσαλίας ασχοληθεί
µε το θέµα, είστε σήµερα διατεθειµένοι, θέλετε να λειτουργήσει
η Γαλακτοκοµική Σχολή Ελασσόνας και να δώσει µια πραγµατική
ώθηση στην περιοχή; Είστε διατεθειµένοι να συζητήσετε µε τους
φορείς -όχι το τρέχον έτος, που έχει χαθεί, το επόµενο τουλάχι-
στον- να λειτουργήσει σωστά και όπως πρέπει η Γαλακτοκοµική
Σχολή της Ελασσόνας; Αυτές είναι οι ερωτήσεις στις οποίες θα
πρέπει να απαντήσει το Υπουργείο Παιδείας. 

Γνωρίζουµε ότι πιθανότατα να έγιναν και παραλείψεις. Το ζη-
τούµενο είναι ότι ξεκίνησε η σχολή, κυρία Υπουργέ. Με δεκαεπτά
σπουδαστές; Ναι, µε δεκαεπτά σπουδαστές. Με προβλήµατα;
Ναι, µε προβλήµατα. Δεν είναι λογική, όµως, επειδή υπήρχαν
προβλήµατα στις εγκαταστάσεις, να εγκαταλείπουµε τον στόχο
µας. Δεν είναι δικαιολογία να εγκαταλείπεται ένας στόχος πνοής
για την περιοχή, επειδή υπήρχαν προβλήµατα, έστω και πρό-
σκαιρα.

Σήµερα, µπορείτε να τοποθετηθείτε αν το Υπουργείο Παιδείας
πραγµατικά θέλει να λειτουργήσει η Γαλακτοκοµική Σχολή Ελασ-
σόνας; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-

µε.
Κυρία Κεραµέως, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας, για

τρία λεπτά.
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ (Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):

Κύριε Κόκκαλη, νοµίζω ότι αυτή η ερώτηση υπογραµµίζει µε τον
πλέον εµφατικό τρόπο την ανάγκη αναµόρφωσης συνολικά του
πλαισίου επαγγελµατικής εκπαίδευσης και κατάρτισης, µια ανα-
µόρφωση που έρχεται το αµέσως επόµενο διάστηµα στη Βουλή.

Θέλω να είµαι ξεκάθαρη. Εµείς θέλουµε σχολές κατάρτισης,
θέλουµε ΔΙΕΚ τα οποία πραγµατικά να ανταποκρίνονται στις
ανάγκες της αγοράς εργασίας. Θέλουµε ΔΙΕΚ στα οποία να
υπάρχει επαρκής ζήτηση, αλλά ξαναλέω να υπάρχει και αντίκρι-
σµα. Δεν είναι θέµα της συγκεκριµένης ειδικότητας, κύριε Κόκ-
καλη, όταν υλοποιείται ήδη στα ΔΙΕΚ Κοζάνης, στα Γιάννενα,
στην Καρδίτσα, στο Σιδηρόκαστρο, στην Αµφιλοχία. Δεν είναι
θέµα συγκεκριµένης ειδικότητας. Είναι θέµα του αν εξυπηρετεί-
ται συγκεκριµένα η τοπική κοινωνία και οι ανάγκες αγοράς ερ-
γασίας από τη συγκεκριµένη ειδικότητα, αν υπάρχουν οι προϋ-
ποθέσεις και αν υπάρχει η ζήτηση.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτή η ερώτηση -για την οποία σας ευχα-
ριστώ- υπογραµµίζει ακριβώς τη µεγάλη ανάγκη για την αναµόρ-
φωση του πλαισίου επαγγελµατικής εκπαίδευσης και κατάρτι-
σης. Το αµέσως επόµενο διάστηµα, στο επόµενο Υπουργικό Συµ-
βούλιο, παρουσιάζεται ένα νέο νοµοσχέδιο, το οποίο αλλάζει
πλήρως και προβλέπει µια συνολική προσέγγιση της επαγγελµα-
τικής εκπαίδευσης και κατάρτισης σε όλα τα επίπεδα, επίπεδο
προσόντων τρία, τέσσερα και πέντε. Ένα βασικό στοιχείο της αλ-
λαγής που συντελείται είναι ότι καίριο στοιχείο είναι ακριβώς
πρώτα απ’ όλα η ανίχνευση των πραγµατικών αναγκών της αγο-
ράς εργασίας και εν συνεχεία η προσαρµογή όλων των προγραµ-
µάτων σπουδών στη βάση ακριβώς αυτών των αναγκών της
αγοράς εργασίας.

Νοµίζω, κύριε Κόκκαλη, ότι σε αυτό θα συµφωνήσουµε ότι
είναι πάρα πολύ σηµαντικό όλες αυτές οι σχολές να έχουν αντί-
κρισµα στην αγορά εργασίας. Ο στόχος δεν είναι να διατηρούµε
δοµές χωρίς εξοπλισµό, υποδοµές, χωρίς προσωπικό, χωρίς
σπουδαστές, χωρίς ζήτηση και χωρίς αντίκρισµα -εάν αυτά ισ-
χύουν, όχι για τη συγκεκριµένη περίπτωση, γενικώς λέω- στην
αγορά εργασίας. 

Ο στόχος είναι να δώσουµε διεξόδους στους νέους µας. Ο
στόχος, λοιπόν, είναι να προσφέρουµε εκείνη την κατάρτιση που
θα έχει πραγµατικό αντίκρισµα στην αγορά εργασίας. Και αυτό
ακριβώς επιχειρείται µε το νέο νοµοσχέδιο το οποίο θα τεθεί σε
δηµόσια διαβούλευση προσεχώς.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-

µε.
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Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιο-
σύνης διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συν-
τάγµατος και τον ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη Υπουργών», όπως
ισχύει, από την 14-9-2020: ποινική δικογραφία που αφορά τους
διατελέσαντες κατά την περίοδο 23-9-2015 έως 9-7-2019: α)
Υπουργό Υγείας Ανδρέα Ξανθό και β) Αναπληρωτή Υπουργό
Υγείας Παύλο Πολάκη.

Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 8410/21-7-2020 ερώ-
τηση από τον κύκλο αναφορών-ερωτήσεων του Βουλευτή Ροδό-
πης του Κινήµατος Αλλαγής κ. Ιλχάν Αχµέτ προς την Υπουργό
Παιδείας και θρησκευµάτων, µε θέµα: «Άδικος αποκλεισµός πτυ-
χίου από την προκήρυξη 1ΓΕ/2019 του ΑΣΕΠ». 

Κύριε Αχµέτ, καληµέρα σας. Έχετε δύο λεπτά για την πρωτο-
λογία σας. 

ΙΛΧΑΝ ΑΧΜΕΤ: Καληµέρα, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, η ερώτησή µου αφορά την άδικη και µπορώ

να πω και παράνοµη εξαίρεση ή τον αποκλεισµό µειονοτικών εκ-
παιδευτικών από την προκήρυξη που στοχεύει στη δηµοτική εκ-
παίδευση.

Όπως γνωρίζετε, κυρία Υπουργέ, οι µειονοτικοί εκπαιδευτικοί
µε τον ν.4310/2014 έχουν το εξής δικαίωµα: Αφού αποφοιτήσουν
και ολοκληρώσουν το πρόγραµµα της εξοµοίωσης, το πτυχίο
τους έχει διττή φύση, δηλαδή έχουν το δικαίωµα να εγγράφονται
και στις δύο λίστες και στον κλάδο ΠΕ73 και στον κλάδο ΠΕ70. 

Μάλιστα, το άρθρο 15 του ν.4282, καθώς και το άρθρο 68 του
ν.4310 δίνουν σαφέστατα αυτή τη δυνατότητα. Τα παραπάνω επι-
βεβαιώνονται και από την απάντηση του προκατόχου σας, του
τότε Υπουργού, του κ. Γαβρόγλου, όπου είχα κάνει µια γραπτή
ερώτηση και είχε απαντήσει ως προς το σύννοµο αυτό, του ο-
ποίου την απάντηση θα την καταθέσω και στα Πρακτικά της Βου-
λής. 

Τώρα ποιο είναι το ζητούµενο; Παρ’ όλο ότι νοµικά οι µειονο-
τικοί εκπαιδευτικοί είχαν αυτό το δικαίωµα, δυστυχώς όµως για
κάποιο λόγο αν και αρχικώς το συγκεκριµένο πτυχίο τους, που
είχαν δηλαδή ολοκληρώσει την εξοµοίωση, είχε περαστεί στο
ΟΠΣΥΔ εκ µέρους των τοπικών διευθύνσεων πρωτοβάθµιας εκ-
παίδευσης είδαµε όµως εκ των υστέρων άδικα να αφαιρείται από
το ΟΠΣΥΔ αυτό το πτυχίο και δόθηκε µια απάντηση εντελώς προ-
σχηµατική, µε τη δικαιολογία ότι επειδή στην προκήρυξη ΑΣΕΠ
δεν προβλέπεται µέσα σε παρένθεση ότι έκαναν εξοµοίωση, άρα
νοµικώς είναι ισοδύναµα και ισότιµα, γι’ αυτό δεν «σας περά-
σαµε», άρα τους αποκλείστηκε αυτή η εξαίρεση.

Και εµείς σας ρωτάµε σήµερα, παρά την ύπαρξη και το γράµ-
µα του νόµου, παρά τη γραπτή διαβεβαίωση του προκατόχου
σας ότι όντως είναι έτσι, γιατί αφαιρέθηκε από το ΟΠΣΥΔ αυθαί-
ρετα αυτό το πτυχίο; Γιατί εξαιρέθηκαν αυτοί οι µειονοτικοί εκ-
παιδευτικοί;

Και σε κάθε περίπτωση, σε περίπτωση που δικαιωθούν, τι µέλ-
λει γενέσθαι; Τι θα κάνετε; Θα προβείτε σε µια έκδοση καινούρ-
γιας υπουργικής απόφασης ούτως ώστε αυτοί να συµπεριληφ-
θούν στους νέους πίνακες ή θα τους οδηγήσετε στην οδό των
δικαστηρίων πολυδάπανα να πάνε στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας; Θα δικαιωθούν φυσικά για µη εφαρµογή του νόµου και εκ
των υστέρων θα αναζητήσουν δικαίωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Αχµέτ. 

Θα απαντήσει η Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων, η κ.
Νίκη Κεραµέως.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ (Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστώ πολύ για την ερώτηση.

Όπως γνωρίζετε το νοµοθετικό πλαίσιο των µόνιµων διορισµών
και προσλήψεων των προσωρινών αναπληρωτών, τόσο για τη γε-
νική εκπαίδευση όσο και για την ειδική αγωγή και εκπαίδευση,
καθορίστηκε µε τον ν.4589/19 της 29ης Ιανουαρίου 2019. Ο νόµος
αυτός ορίζει ότι ως πτυχίο ΑΕΙ εννοείται το πτυχίο ιδρύµατος πα-
νεπιστηµιακού ή τεχνολογικού τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης. 

Στην 1ΓΕ προκήρυξη περιλαµβάνεται και η κατηγορία ΠΕ73
εκπαιδευτικών µειονοτικού προγράµµατος µειονοτικών σχολείων
πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης Θράκης, για την ένταξη στην οποία

η προκήρυξη απαιτεί πτυχίο της Ειδικής Παιδαγωγικής Ακαδη-
µίας Θεσσαλονίκης ή του Παιδαγωγικού Τµήµατος Δηµοτικής
Εκπαίδευσης του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης,
για µέλη της µουσουλµανικής κοινότητας ,που έχουν εισαχθεί
από το ακαδηµαϊκό έτος 2011-2012 έως και 2016-2017, εφόσον
κατά τη διάρκεια των σπουδών τους έχουν αξιολογηθεί επιτυχώς
σε επτά τουλάχιστον διδακτικά αντικείµενα-µαθήµατα συγκεκρι-
µένων γνωστικών περιοχών ή του Παιδαγωγικού Τµήµατος Δη-
µοτικής Εκπαίδευσης του ΑΠΘ, για µέλη της µουσουλµανικής
µειονότητας της Θράκης, που εισήλθαν στο πλαίσιο των επι-
πλέον εισακτέων και έχουν αξιολογηθεί επιτυχώς. 

Ειδικότερα, αφορά τους αποφοίτους της Ειδικής Παιδαγωγι-
κής Ακαδηµίας Θεσσαλονίκης, που έχουν ολοκληρώσει επιτυχώς
τη διαδικασία εξοµοίωσης του πτυχίου τους προς αυτό των παι-
δαγωγικών τµηµάτων των ΑΕΙ ή κατέχουν πτυχίο του Παιδαγω-
γικού Τµήµατος Δηµοκριτείου, εποµένως και τα τυπικά προσόντα
ένταξης στον κλάδο ΠΕ70.

Τώρα οι διευθύνσεις εκπαίδευσης είχαν επωµισθεί τον έλεγχο
των προσκοµισθέντων δικαιολογητικών και την καταχώριση των
προσόντων στο ολοκληρωµένο πληροφοριακό σύστηµα διαχεί-
ρισης προσωπικού πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευ-
σης. Αρµόδιος φορέας υλοποίησης της διαδικασίας σύνταξης
των αξιολογικών πινάκων, όπως ξέρετε, µε σειρά προτεραιότη-
τας κατά κλάδο και ειδικότητα των υποψηφίων είναι η ανεξάρ-
τητη αρχή του Ανώτατου Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού, η
οποία και προέβη στη σχετική έκδοση της 1ΓΕ σχετικής προκή-
ρυξης και την υλοποίησε εν συνεχεία. 

Πράγµατι έχουν ανακοινωθεί από το ΑΣΕΠ οι προσωρινοί αξιο-
λογικοί πίνακες κατάταξης των υποψηφίων, µεταξύ αυτών και
του κλάδου ΠΕ70, έχουν υποβληθεί ενστάσεις επ’ αυτών από
τους ενδιαφερόµενους εκπαιδευτικούς και αναµένεται η εξέταση
των ενστάσεων αυτών και η έκδοση των οριστικών αξιολογικών
πινάκων κατάταξης. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαριστού-

µε.
Κύριε Αχµέτ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΙΛΧΑΝ ΑΧΜΕΤ: Κυρία Υπουργέ, τώρα µας λέτε δηλαδή στην

απάντησή σας ένα θετικό και ένα σηµείο το οποίο το αφήνετε
στο µέλλον. Το θετικό είναι ότι όντως επαναλαµβάνετε το
γράµµα του νόµου, συµφωνείτε δηλαδή µε την ερώτησή µας και
λέτε ότι όταν κάποιος υποψήφιος διαθέτει τα τυπικά προσόντα
ένταξης του κλάδου ΠΕ70, κατατάσσεται ταυτόχρονα και στους
δύο πίνακες επιτυχόντων. 

Άρα, δεν έχουµε καµµία αµφιβολία ότι και οι µειονοτικοί εκπαι-
δευτικοί, εφόσον τελείωσαν την εξοµοίωση, είχαν το δικαίωµα
τυπικώς κι έπρεπε από τα αρµόδια όργανα της πρωτοβάθµιας
διεύθυνσης, από το ΟΠΣΥΔ, τα πτυχία τους να είχαν περαστεί.
Δηλαδή, αν είχε εφαρµοστεί ο νόµος και είχαν περαστεί στο
ΟΠΣΥΔ, σήµερα δεν θα βρισκόµασταν εδώ, δεν θα είχαν κάνει
οι εκπαιδευτικοί ερώτηµα στο ΑΣΕΠ, το οποίο ακόµα δεν απαν-
τήθηκε, ούτε θα είχαν κάνει ένσταση όπως είπατε στην πρωτο-
λογία σας. 

Τώρα όµως που ανακοινώθηκαν οι προσωρινοί πίνακες και
αυτοί οι µειονοτικοί εκπαιδευτικοί βρίσκονται σε αγωνία και ζη-
τούν την εφαρµογή του νόµου, τι θα γίνει; Μας λέτε ότι θα εκδο-
θεί µία απάντηση στην ένσταση. Εάν είναι θετική -και ελπίζουµε
να είναι θετική και πρέπει να είναι θετική βάσει του νόµου- πρέπει
να συµπεριληφθούν στους προσωρινούς πίνακες, τάχιστα όµως
για να τελειώσει αυτή η διαδικασία. Ή εάν σε κάθε περίπτωση
είναι αρνητική -όπως η διεύθυνση πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης,
που φάσκει κι αντιφάσκει και το πήγε αρνητικά- τότε τι θα γίνει;
Θα υποχρεωθούµε να πάµε στα δικαστήρια;

Δηλαδή η αρχή της ισότητας ενώπιον του νόµου, θα εφαρµο-
στεί, κυρία Υπουργέ; Η φιλοσοφία –σας ξαναρωτάω- του ν. 4310
θα εφαρµοστεί ή όχι; Κι εσείς µε τη δήλωσή σας στην πρωτολο-
γία σας δεν το αµφισβητείτε αυτό. Γιατί να υφίσταται ο µειονοτι-
κός εκπαιδευτικός αυτή την ταλαιπωρία; Γιατί µπήκε στο ΟΠΣΥΔ
και ξαναβγήκε; Δεν µπορεί µε µία απόφαση απλή, διοικητική, µε
µία υπουργική απόφαση εκ µέρους σας να λυθεί το θέµα τώρα
και πρέπει να περιµένουµε να εκδοθεί η ένσταση;
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.
Τον λόγο έχει η κ. Κεραµέως για τρία λεπτά για τη δευτερολο-

γία της.
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ (Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, καταλαβαίνω πλήρως το ερώτηµά σας και

θέλω να σας δηλώσω και τη δική µου θετική πρόθεση να εξετα-
στεί αυτό το ζήτηµα, το οποίο είναι πολύπλοκο, µε απόλυτο αί-
σθηµα δικαίου και ισότητας προς όλους. 

Υπάρχει µια συγκεκριµένη διαδικασία βάσει της οποίας υλο-
ποιείται η προκήρυξη. Αυτή ακριβώς τρέχει από το ΑΣΕΠ. Το
ΑΣΕΠ έχει εκδώσει προσωρινούς πίνακες όπως προβλέπεται, και
υπάρχει µια ενδελεχής διαδικασία ενστάσεων, που προβλέπεται
και πάλι από τη διαδικασία του ΑΣΕΠ. Και πρέπει να σας πω -από
τη συνεργασία που έχω µε το ΑΣΕΠ- ότι πραγµατικά κάνουν εξαι-
ρετική δουλειά υπό αντίξοες συνθήκες και για να διεκπεραι-
ώσουν έως τώρα και να ολοκληρώσουν προσωρινούς πίνακες,

αλλά και στη διαδικασία εξέτασης των ενστάσεων.
Στο πλαίσιο, λοιπόν, του νόµου και της διαδικασίας που προ-

βλέπεται από το ΑΣΕΠ, προφανώς θα εξεταστούν κι αυτές οι εν-
στάσεις κι εµείς είµαστε εδώ για να συνδράµουµε µε όποιον
τρόπο µπορούµε στη διαδικασία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστού-

µε. Καλή συνέχεια και στους δύο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων. 
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10:18’λύεται η συνεδρίαση για την Δευτέρα 21
Σεπτεµβρίου 2020 και ώρα 12.30’ µε αντικείµενο εργασιών του
Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτή-
σεων.
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